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Dnr 11KS/0254 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 172 

  

Delårsrapport och budgetuppföljning 2 – BUP 2 – för 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige m fl 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Delårsrapporterna godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har lagt fram delårsrapport och budgetuppföljning för kom-

munstyrelsen och kommunfullmäktige m.fl. 

 

Kommunfullmäktige m.fl. redovisar för perioden januari - juni ett mindre 

budgetunderskott. Prognosen för helåret är ett resultat inom ram. 

 

Kommunstyrelsen redovisar för perioden januari – juni en total nettokostnad 

på 45,7 mnkr vilket ger ett budgetunderskott på - 3,3 mnkr. Prognosen för 

helåret är ett budgetöverskott på cirka 1 mnkr. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Delårsrapport för kommunstyrelsen per 2011-06-30, KLK 2011-08-23 

Budgetuppföljning per 2011-06-30 för kommunfullmäktige m.fl., KLK 

2011-08-15 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi konstaterar att det nu gått i stort sett 2 ½ år sedan Kommunstyrelsens 

ordförande, genom ett enhälligt beslut i Kommunstyrelsens arbetsutskott, 

fick i uppdrag att kalla till gemensamma partiöverläggningar för att snarast 

vidta åtgärder för att kunna lösa bristen på hyresbostäder i Värmdö. Ännu 

har inget hänt. Passiviteten är total, trots tre frågor/påminnelser i Kommun-

fullmäktige. Tyvärr visar detta, med demonstrativ tydlighet, vilken vikt 

kommunens politiska ledning ger frågan. Inte någon alls.” 

 
Sändlista 

 

Ekonomiavdelning 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0254 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 173 

 

Delårsrapport och budgetuppföljning 2 – BUP 2  

 
Kommunstyrelsens förslag  
 

1. Delårsrapporten godkänns. 

2. De nämnder som prognostiserar underskott får i uppdrag att vidta åt-

gärder syftande till att hålla budgeten för 2011. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har lagt fram delårsrapport och budgetuppföljning per den 30 

juni 2011. Rapporten innehåller bl.a. bokslut för första halvåret, prognos för 

helåret samt uppföljning av mål och indikatorer. 

 

Delårsrapporten visar ett positivt resultat för första halvåret, + 36,3 mnkr, 

vilket är något sämre än föregående år då motsvarande siffra var + 40,5 

mnkr. 

 

Prognosen för helåret visar ett resultat på + 40,4 mnkr, att jämföra med mot-

svarande siffra i BUP 1, + 28,7 mnkr. BUP 2 talar för att kommunen klarar 

balanskravet 2011 och indikerar att det finansiella målet om + 40 mnkr lig-

ger inom räckhåll. 

 

Nämndernas skattefinansierade verksamhet prognostiserar ett sammantaget 

underskott om - 30,7 mnkr. Tre nämnder prognostiserar stora underskott: 

utbildningsstyrelsen (- 14,1 mnkr), vård- och omsorgsstyrelsen (- 11,8 

mnkr) och socialnämnden (- 7 mnkr). 

 
Handlingar i ärendet 

 

Delårsrapport per 30 juni samt budgetuppföljning 2 (BUP 2) 2011, KLK 

2011-08-29 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi konstaterar att det nu gått i stort sett 2 ½ år sedan Kommunstyrelsens 

ordförande, genom ett enhälligt beslut i Kommunstyrelsens arbetsutskott, 

fick i uppdrag att kalla till gemensamma partiöverläggningar för att snarast 

vidta åtgärder för att kunna lösa bristen på hyresbostäder i Värmdö. Ännu 

har inget hänt. Passiviteten är total, trots tre frågor/påminnelser i Kommun-

fullmäktige. Tyvärr visar detta, med demonstrativ tydlighet, vilken vikt 

kommunens politiska ledning ger frågan. Inte någon alls.” 
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Sändlista 

 

KF  

 

____________ 
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Dnr 10KS/0014 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 174 

 

Budget och taxor för 2012 samt ekonomiska ramar för 2013 - 
2014 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Kommungemensamt 

1. Kommunala skattesatsen fastställs till 20,13 för år 2012, vilket innebär 

en sänkning med 0,15 kr jämfört med 2011. 

 

2. Nämnderna ges i uppdrag att upprätta detaljbudget och i denna besluta 

om effektmål inklusive mål för Plan för hållbar utveckling. 

 

3. De direktiv för respektive nämnds verksamhet som redovisas under 

respektive nämnd i budgetdokumentet under rubriken Kommentarer till 

beslutad driftbudget fastställs. 

 

4. Respektive nämnd bemyndigas att inom ramen för sin budget bevilja 

bidrag till organisationer inom sitt verksamhetsområde med uppräkning 

med högst 1 %. 

 

5. Bemyndiga kommunstyrelsen att besluta om användande av lönereser-

ven, som uppgår till 43 mnkr (en ökning om 1 mnkr jämfört med kom-

mundirektörens förslag). 

 

6. Budgetregler godkänns i enlighet med bilaga 5. 

 

7. Investeringsbudgeten fastställs för år 2012 med i förekommande fall 

anslagsbindning på objektsnivå enligt bilaga 6. 

 

8. Godkänna projektbudget för Centrala Gustavsberg enligt bilaga 6b. 

 

9. Samtliga nämnder uppmanas att inom ramen för respektive 

ansvarsområden aktivt medverka i utvecklingen av projektet Gustavs-

berg 

 

10. Reavinster som skapats genom försäljning av kommunal mark och andra 

fasta tillgångar får inte användas till finansiering av kostnader i den 

kommunala driftsbudgeten utan antingen användas till nya investeringar 

eller till minskning av kommunens ackumulerade skuld. 

 

11. För finansiering av 2012 års investeringar godkänns upptagande av lån 

upp till ett belopp om 100 mnkr.  
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12. I syfte att ha beredskap för likviditetsmässiga svängningar under året 

godkänns upptagande av kortfristiga lån inom en ram av 50 mnkr. 

 

13. Taxor och avgifter fastställs för kommunens verksamheter enligt bilaga 

8. 

 

14. I övrigt fastställs budgeten med de kommentarer och anvisningar som 

finns i  

texten. 

 

15. För verksamhetsåret ges ett driftbidrag till Gustavsbergsbadet AB på 11 

900 tkr. 

 

16. För verksamhetsåret ges ett driftbidrag till Gustavsbergs Porslinsmu-

seum AB på 2 000 tkr. 

 

17. Samtliga nämnder och styrelser fortsätter arbetet med att främja alterna-

tiva driftsformer enligt planer framtagna 2011. 

 

Kommunfullmäktige 

18. Kommunfullmäktiges, valnämndens, överförmyndarens och revisionens 

budget fastställs för år 2012 till kostnader 8 234 tkr, intäkter 455 tkr, 

netto 7 779 tkr i  

enlighet med de uppgifter som redovisas under kommunfullmäktige 

mm.  

 

Kommunstyrelsen 

19. Kommunstyrelsens budget, inklusive bruttobudget om kostnader och 

intäkter avseende fastigheter, fastställs för år 2012 till kostnader 309 133 

tkr, intäkter 220 609 tkr, netto 88 524 tkr i enlighet med de uppgifter 

som redovisas under kommunstyrelsen. 

 

20. Kommunstyrelsen får i uppdrag att följa utvecklingen vad avser 

administrativa tjänster vid hela förvaltningen samt fortlöpande arbeta för 

effektivisering vid hela förvaltningen.  

 

21. Kommunstyrelsen får i uppdrag att kvartalsvis redovisa effektiviseringar 

inom alla förvaltningar. 

 

22. Kommunstyrelsen får i uppdrag att följa utvecklingen i kommunens bo-

lag årligen för en utvärdering av verksamheten som kan resultera i för-

slag till förändringar av ägardirektiven. 

 

23. En reserv på 500 tkr fastställs, att beslutas om av kommunstyrelsen. 
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24. Kommunstyrelsen får i uppdrag att senast den 31 mars 2012 utreda 

förutsättningarna och föreslå åtgärder för att förbättra kommunens soli-

ditet.  

 

25. Kommunstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med näringslivet, senast 

den 30 maj 2012, tillskapa nya praktik- och arbetstillfällen för ungdomar 

i åldern 16-25 år. 

 

26. Kommunstyrelsen får i uppdrag att senast den 30 juni 2012 utreda förut-

sättningarna för hur man kan införa/utveckla en bilpool i Värmdö kom-

mun där medborgarna erbjuds att ingå. 

 

27. Kommunstyrelsen får i uppdrag att senast den 30 april 2012 genomföra 

en mobilitetsundersökning i Värmdö kommun med syfte att ta reda på 

hur andelen kollektivtrafikresande, cykling och samåkning i bil kan öka 

och vilka åtgärder som kommunen bör vidta för att minska andelen en-

samresenärer i bil och öka det gemensamma resandet. 

 

28. Kommunstyrelsen får i uppdrag att påbörja utvecklingen av pedagogiskt 

besökscentrum i Ekobacken. 

 

29. Kommunstyrelsen får i uppdrag att senast den 30 april 2012 utreda 

möjligheterna att inrätta en kretsloppspark/återbruk i anslutning till den 

nya återvinningsstationen i Ekobacken. 

 

30. Kommunstyrelsen får i uppdrag att senast den 30 april 2012 utreda köp 

av vindkraftverk för kommunens eget behov av elektricitet. 

 

31. Med utgångspunkt i den översyn av möjliga placeringar av 

produktionsenheter för förnybar energi i kommunens fastigheter som 

ska rapporteras till kommunstyrelsen i december 2011 uppdras kom-

munstyrelsen att senast den 30 september 2012 ta fram en investerings-

plan för att öka andelen egenproducerad energi. 

 

32. Kommunstyrelsen får i uppdrag att senast den 30 juni 2012 utreda hur 

kommunen kan stödja energieffektivt byggande. 

 

33. Kommunstyrelsen får i uppdrag att säkra personalens kompetens inom 

hbtq-frågor och komplettera med utbildning där så behövs. Detta ska av-

rapporteras senast november 2012. 

 

34. Kommunstyrelsen får i uppdrag att senast den 30 juni 2012 öka tillgäng-

ligheten till kommunens webbsida genom att erbjuda information på 

flera språk. 

 

35. Kommunstyrelsen får i uppdrag att senast den 30 juni 2012 ta fram en 

handlingsplan för hur informationen till kommunens invånare kan för-

bättras när det gäller småskaliga VA-lösningar, hållbart byggande och 

egenproduktion av förnybar energi. 
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36. Kommunstyrelsen får i uppdrag att i samband med halvårsbokslut redo-

visa hur nämnderna arbetar för att nå vision 2030 och kommunens 

energi- och klimatpolicy. 

 

37. Den centrala OH-kostnaden för proVarmdos verksamheter sänks till 1,7 

procent. Styrelserna beslutar själva i respektive detaljbudget om OH-

kostnadsnivå för resultatenheterna. 

 

38. Kommunstyrelsen uppdras återkomma senast den 31 januari 2012 med 

förslag på hur IT-anslaget ska fördelas för att bl.a. stärka uppföljning 

och transparens. 

 

39. De kommunala verksamheterna uppdras att inom budget öka andelen 

ekologiska livsmedel. 

 

40. Arbetet med att jämställdhetsintegrera kommunens verksamheter och 

kontor ska fortsätta. 

 

 

 

Finansieringsnämnden för utbildning 

41. Budgeten för finansieringsnämnden för utbildning fastställs för år 2012 

till kostnader 1 033 719 tkr, intäkter 57 752 tkr, netto 975 967 tkr i en-

lighet med de uppgifter som redovisas under finansieringsnämnden för 

utbildning. 

 

42. Peng fastställs för förskola, pedagogisk omsorg, grundskola, 

skolbarnsomsorg och gymnasieskola för år 2012 enligt bilaga 7. 

 

43. Peng fastställs för gemensamma resursgrupper för barn i behov av sär-

skilt stöd samt ett nivåindelat tilläggsbelopp för särskilt stöd enligt bi-

laga 7. 

 

44. Peng fastställs för modersmålsundervisning i grundskola samt gymnasiet 

enligt bilaga 7. 

 

45. Nämnden får i uppdrag att göra en satsning på ledarskapsutveckling av 

skolledare och ämnesnätverksledare genom ett ansökningsförfarande. 

 

46. Nämnden får i uppdrag att verka för att höja ambitionen avseende 

simkunskap och simförmåga hos skolelever utöver grundskolans mål. 

 

47. Nämnden får i uppdrag att senast den 30 september 2012 undersöka 

möjligheterna och förutsättningarna för att utveckla programutbudet 

inom gymnasieskolan i Värmdö. 
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48. Nämnden får i uppdrag att senast den 30 april 2012 återkomma med 

förslag till utformning av stöd för små resultatenheter inom förskole-

verksamheten. 

 

49. Nämnden får i uppdrag att senast den 30 april 2012 utreda möjligheterna 

att införa en differentierad skolpeng baserad på bl.a. SALSA-värden. 

 

50. Nämnden får i uppdrag att vara sammankallande och tillsammans med 

Socialnämnden senast den 30 september 2012 följa, utreda och föreslå 

stödåtgärder för att få elever i gymnasieskolan att slutföra sin utbildning. 

 

 

Kultur- och fritidsnämnden 

51. Kultur- och fritidsnämndens budget fastställs för år 2012 till kostnader  

98 189 tkr, intäkter 2 535 tkr, netto 95 654 tkr i enlighet med de uppgif-

ter som redovisas under kultur- och fritidsnämnden. 

 

52. Verksamhetsanslaget till biblioteken ökas med 0,1 mnkr för inköp av 

böcker och andra media samt till författarmöten och annan verksamhet 

under 2012. 

 

53. Nämnden får i uppdrag att senast den 30 maj 2012 utreda och ange 

förutsättningarna för att erbjuda undervisning i keramik/formgivning 

inom kulturskolans ram. 

 

54. Nämnden får i uppdrag att senast den 30 september 2012 genomföra en 

genusrevision av bidrag och stöd som ges inom nämndens område. 

 

55. Nämnden får i uppdrag att senast den 31 januari 2012 undersöka alterna-

tiva placeringar av fritidsgården Ettan i centrala Gustavsberg, genomföra 

ev. flytt samt under året påbörja utvecklingen av Gurraberg. 

 

 

 

Socialnämnden 

56. Socialnämndens budget fastställs för år 2012 till kostnader 315 894 tkr, 

intäkter 63 844 tkr, netto 252 050 tkr i enlighet med de uppgifter som 

redovisas under socialnämnden.  

 

57. Peng fastställs för bostadsgrupp LSS, servicebostad LSS samt daglig 

verksamhet inom omsorgen för funktionshindrade för år 2012 enligt bi-

laga 7. 

 

58. Nämnden får i uppdrag att stärka stödet till fattiga barnfamiljer. 
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Finansieringsnämnden för äldreomsorg 

59. Budgeten för finansieringsnämnden för äldreomsorg, exklusive 

verksamheten för funktionshindrade, fastställs för år 2012 till kostnader 

243 586 tkr, intäkter 39 813 tkr, netto 203 773 tkr i enlighet med de 

uppgifter som redovisas under finansieringsnämnden för äldreomsorg. 

 

60. Peng fastställs särskilt boende, hemtjänst och demensdagvård för år 

2012 enligt bilaga 7. 

 

Bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnden 

61. Bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämndens budget fastställs för år 2012 till 

kostnader 23 324 tkr, intäkter 15 382 tkr, netto 7 942 tkr i enlighet med 

de uppgifter som redovisas under bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämn-

den. 

 

62. Nämnden får i uppdrag att intensifiera inventeringarna av enskilda av-

lopp. 

 

 

63. Nämnden får i uppdrag att fortsätta och slutföra projektet kring algtoxi-

ner senast den 30 november 2012. 

 

64. Nämnden får i uppdrag att förbereda en informationskampanj till båtli-

vet 2013 om hållbart båtliv. 

 

 

Samhällsplaneringsnämnden 

65. Samhällsplaneringsnämndens skattefinansierade verksamhetsbudget 

fastställs för år 2012 till kostnader 104 798 tkr, intäkter 58 144 tkr, netto 

46 654 tkr i enlighet med de uppgifter som redovisas under samhällspla-

neringsnämnden. 

 

66. Samhällsplaneringsnämndens taxefinansierade verksamhetsbudget fast-

ställs för år 2012 till kostnader 94 749 tkr, intäkter 89 749 tkr, netto un-

derskott  

-4 799 tkr för VA-verksamheten och till kostnader 63 044 tkr, intäkter 

61 538 tkr, netto underskott -1 506 tkr för renhållningsverksamheten i 

enlighet med de uppgifter som redovisas under samhällsplanerings-

nämnden. 

 

67. Anslaget för snöröjning, år 2012 3 000 tkr, ska särredovisas, varvid dess 

förbrukning inte ska påverka samhällsplaneringsnämndens budgetut-

rymme i övrigt.   

 

68. Nämnden får i uppdrag att senast den 30 juni 2012 ta fram en cykelplan 

för Värmdö kommun med koppling till Nacka och Vaxholm. 
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69. Nämnden får i uppdrag att senast den 30 oktober 2012 ta fram en plan 

för var laddstolpar för elbilar bör sättas upp och att kostnadsberäkna 

denna. 

 

70. Nämnden får i uppdrag att senast den 30 juni 2012 påbörja införandet av 

hämtning av organisk fraktion inom avfallshanteringen för att bidra till 

länets biogasproduktion. 

 

71. Nämnden får i uppdrag att uppmuntra till planering av odlingslotter i 

nya områden. 

 

 
Ärendebeskrivning 

 

Koalitionen (M, FP, MP, KD) har lagt fram förslag till drift- och invester-

ingsbudget med taxor för 2012 samt ramar för budget 2013 – 2014. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Koalitionens förslag till drift- och investeringsbudget för 2012, ramar för 

2013 – 2014, 2011-09-08 

 
Yrkanden 

 

Anders Bergman (FP) yrkar bifall till koalitionens förslag. 

 

Lars Bryntesson (S) yrkar på följande förändringar i majoritetens förslag: 

 

(S.1) Den kommunala skattesatsen för 2012 fastställs till 20,28 kr, d.v.s. 

oförändrad skattesats. 

 

(S.13.1) Avgiften för trygghetslarm för äldre halveras från 343 kr per månad 

till 161 kr per månad, samt att alla över 80 år ska kunna erhålla trygghets-

larm kostnadsfritt fr.o.m. år 2013. 

 

(S.5) Koalitionens förslag bifalles med justeringen att lönereserven ska 

uppgå till 45,0 mnkr. 

 

Anders Bergman yrkar avslag på Bryntessons yrkanden. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande skattesat-

sen (p. 1) beslutar enligt Bergmans yrkande eller enligt Bryntessons yrkande 

och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Bergmans yrkande. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 
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”Den som biträder Bergmans yrkande röstar ja, den som biträder Bryntes-

sons yrkande röstar nej.” 

 

Följande röstar ja:  

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Charlie Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster enligt 

Bergmans yrkande. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande beträffande avgift 

för trygghetslarm m.m. (p. S.13.1) avslås eller bifalles och finner att det 

avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar nej.” 

 

Följande röstar ja:  

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Charlie Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande lönere-

serven (p. 5) beslutar enligt Bergmans yrkande eller enligt Bryntessons yr-

kande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Bergmans yrkande. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder Bergmans yrkande röstar ja, den som biträder Bryntes-

sons yrkande röstar nej.” 
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Följande röstar ja:  

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Stefan Dozzi 

(KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Charlie Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster enligt 

Bergmans yrkande. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen i övrigt beslutar enligt 

Bergmans yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Vid dagens sammanträde presenterade Socialdemokraterna samtliga yr-

kanden vi kommer att lägga vid Kommunfullmäktiges budgetsammanträde 

den 28 september. Förslagen är därmed väl kända i god tid och varje parti 

och KF-ledamot har god möjlighet att granska och värdera dem. 

Vi noterar att majoriteten redan på mötet meddelade att det finns S-yrkan-

den som de kan ställa sig bakom, samt att de lovat återkomma med reaktion 

i god till före sammanträdet den 28 september. Vi ser fram emot detta. 

På tre punkter ville vi dock ha tydliga besked redan på Kommunstyrelsens 

sammanträde; våra förslag om oförändrad skattesats, halvering av avgiften 

för trygghetslarm för äldre samt satsning på grundskolelärare. Eftersom 

majoriteten röstade ner våra förlag reserverar vi oss mot Kommunstyrelsens 

beslut på dessa tre punkter. I övrigt deltar vi inte i Kommunstyrelsens be-

slut, men ser fram emot debatten i Kommunfullmäktige.” 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr Kommunstyrelsen 2011-09-16  § 175 

 

Tydligt medlemsansvar – avtal med Kommuninvest 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Kommunen ingår ett nytt regressavtal med Kommuninvest ekono-

misk förening, medlemmarna i föreningen och Kommuninvest i Sve-

rige AB. 

2. Regressavtalet ska ersätta nuvarande regressavtal, benämnt ”Avtal”, 

daterat med början den 7 maj 1993. 

3. Kommunen ingår avtal med Kommuninvest i Sverige AB gällande 

Värmdö kommuns ansvar för Kommuninvest i Sverige ABs mot-

partsexponeringar avseende derivat. 

4. Kommunstyrelsens ordförande Lars-Erik Alversjö och 

kommundirektör Stellan Folkesson bemyndigas att i förening un-

derteckna ovan angivna avtal för Värmdö kommuns räkning. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Hösten 2010 beslutade kommunfullmäktige att Värmdö kommun skulle gå 

in som medlem i Kommuninvest ekonomisk förening. Motiven var främst 

att öka möjligheterna till goda kreditvillkor och att stärka förutsättningarna 

för att, även i tider av turbulens, tillförsäkra nödvändig finansiering. 

 

Kommuninvest har nu aktualiserat en översyn och komplettering av avtalen 

mellan medlemmarna och Kommuninvest som syftar till att klargöra vilket 

ansvar alla medlemmar har respektive vilket ansvar som åvilar specifikt de 

medlemmar som lånar. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Tydligt medlemsansvar – Kommuninvest, KLK 2011-08-03 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0329 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 176 

 

Policy för intern kontroll 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Förslaget till policy för intern kontroll antas. 
 

Ärendebeskrivning 

 

I Värmdö kommun finns en omfattande intern kontroll, inte minst den verk-

samhetsutveckling som skett med IT-stöd under senare år har inneburit en 

förstärkt intern kontroll. Detta gäller t.ex. digitalisering av fakturaflödet, 

införande av ärendehanteringssystem och nytt PA-system. Förvaltningens 

förslag till policy för intern kontroll innebär inte någon radikal nyordning. 

Det handlar snarare om att tydliggöra: 

 

 Syfte och ansvarsfördelning när det gäller den interna kontrollen i 

Värmdö kommun 

 Struktur för att arbeta med systematisk intern kontroll 

 
Handlingar i ärendet 

 

Förslag till policy för intern kontroll, KLK 2011-07-11 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0256 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 177 

 

Behov av barnomsorg på obekväm arbetstid 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Redovisningen noteras. 

2. Finansieringsnämnden för utbildning får i uppdrag att göra en 

fördjupad analys och presentera möjliga lösningar för barnomsorg på 

obekväm arbetstid. Uppdraget ska vara klart senast den 30 april 

2012. 
 

Ärendebeskrivning 

 

I 2011 års budget fick finansieringsnämnden för utbildning i uppdrag att 

utreda och återredovisa behovet av barnomsorg i kommunen på obekväma 

tider, främst under kväller, nätter och helger. I uppdraget ingick också att 

redovisa kostnader och intäkter för att tillhandahålla barnomsorg på obe-

kväma arbetstider. 

 

Finansieringsnämnden för utbildning har överlämnat en redovisning till 

kommunfullmäktige där man bedömer att cirka sju procent av vårdnadsha-

varna i kommunen med barn i åldern ett till nio år har behov av barnomsorg 

på obekväma arbetstider (totalt ca 420 barn). Kostnaden för att tillgodose 

behovet uppskattas till ca 3,7 mnkr/år. 

 

Nämnden och förvaltningen föreslår att redovisningen godkänns/noteras. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Redovisning av behov av barnomsorg på obekväm arbetstid, KLK 2011-06-

15 

Finansieringsnämndens för utbildning beslut 2011-05-18, § 52 

Barnomsorg på obekväm arbetstid, KLK 2011-04-28 

 
Yrkanden 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till förslaget med komplette-

ringen att finansieringsnämnden för utbildning ska få i uppdrag att tillse att 

barnomsorg på obekväm arbetstid anordnas. 

 

Marie Bladholm (M) yrkar bifall till förslaget med kompletteringen att fi-

nansieringsnämnden för utbildning ska få i uppdrag att göra en fördjupad 

analys och presentera möjliga lösningar för barnomsorg på obekväm arbets-

tid. Uppdraget ska vara klart senast den 30 april 2012. Bladholm yrkar vi-

dare avslag på Andersson Ribbings yrkande. 
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Andersson Ribbing yrkar bifall till Bladholms yrkande. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om Andersson Ribbings yrkande bifalles 

eller avslås och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Andersson Ribbings yrkande röstar ja, den som biträder 

yrkandet röstar nej.” 

 

Följande röstar ja:  

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Per Olof 

Fransson (KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP, Lars-Erik 

Alversjö (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Charlie Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

Andersson Ribbings yrkande. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bladholms yrkande bifalles och finner 

att det bifalles. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Vi noterar att behovet av barnomsorg på obekväm arbetstid är relativt stort 

och hittills inte alls tillgodosett. Det är naturligtvis positivt att frågan där-

med inte försvinner, utan att ytterligare steg ska tas. Men det hade varit 

bättre att redan nu, utöver ytterligare utredningar, också säkerställt att en 

reform ska genomföras. Vi reserverar oss mot att kommunstyrelsens majo-

ritet avslog vårt förslag med just den innebörden.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att 

han skulle ha biträtt Andersson Ribbings yrkande om han varit beslutande. 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0357 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 178 

 

Yttrande över Likvärdiga förutsättningar – Översyn av den 
kommunala utjämningen (SOU 2011:39) 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget till yttrande godkänns med komplettering enligt yrkandet från 

Bryntesson och Bergman. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunen har erbjudits att yttra sig över rubricerade betänkande. 

 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande där det bl.a. framhålls att 

kommunen anser att flera steg i rätt riktning tas i förslaget till förändring av 

den kommunala utjämningen. Kommunen instämmer i stora delar i utred-

ningskommitténs uppfattning kring grundläggande principer för såväl in-

komstutjämningen som kostnadsutjämningen. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Yttrande över betänkandet Likvärdiga förutsättningar – Översyn av den 

kommunala utjämningen, KLK 2011-08-26 

 
Yrkanden 

 

Lars Bryntesson (S) och Anders Bergman (FP) yrkar bifall till förslaget till 

yttrande med följande komplettering i tredje stycket: 

 

”Värmdö kommun anser att det är ytterst angeläget att kommitténs förslag 

till förändringar av denna delmodell kommer till stånd enligt förslaget år 

2013.” 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt yrkan-

det från Bryntesson och Bergman och finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt yrkandet. 

 
Sändlista 

 

Finansdepartementet 

 

____________ 
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Dnr 97KS/0151 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 179 

 

Antagande av detaljplan för Ingaröstrand 7:1 m fl 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Förslaget till detaljplan för Ingaröstrand 1:7 m.fl. antas. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Planförslaget för Ingaröstrand 7:1 m.fl. omfattar Ingaröstrands villaområde 

på Ingarö. Syftet med detaljplanen är att anpassa planbilden till den pågå-

ende markanvändningen inom området. Förslaget innebär att samtliga fas-

tigheter inom planområdet ansluts till kommunalt VA och att byggrätten 

inom fastigheterna utökas för att möjliggöra permanentboende. Detaljplanen 

innehåller dessutom en tomt för förskola. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Antagande av detaljplan för Ingaröstrand 1:7 m fl, KLK 2011-08-16 

Samhällstekniska nämndens beslut 2009-05-19, § 101 

Antagandehandling, maj 2009 

Genomförandebeskrivning, maj 2009 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 21 av 46 

Kommunstyrelsen 2011-09-14 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

Dnr 11KS/0057 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 180 

 

Planeringsavtal för Gustavsberg 1:307 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Planeringsavtalet med Antikhuset Gustavsberg AB gällande fastigheten 

Gustavsberg 1:307 godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till planeringsavtal med Antikhuset i 

Gustavsberg AB gällande Gustavsberg 1:307. 

 

Syftet med planeringsavtalet är dels att reglera ett antal övergripande frågor 

utifrån bl.a. inriktningsbeslut, dels att lägga fast de grundläggande ekono-

miska och planmässiga förutsättningarna för kommunens och fastighetsäga-

rens medverkan i områdets förvandling. I avtalet regleras bl.a. åtaganden 

och ansvar. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Godkännande av planeringsavtal – Antikhuset, KLK 2011-07-26 

Kommunstyrelsens Gustavsbergsutskotts beslut 2011-06-22, § 10 

 

 
Sändlista 

 

Kommunstyrelsens Gustavsbergsutskott 

M Öhman 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0279 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 181 

 

Yttrande över granskningsrapport om 
ärendehanteringsprocessen inom kommunstyrelsen 

 
Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Ärendet återremitteras till arbetsutskottet. 

2. Företrädare för revisorerna bjuds in till kommunstyrelsens samman-

träde när ärendet ska behandlas. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Revisorerna har granskat ärendehanteringsprocessen inom kommunstyrelsen 

och redovisat ett antal påpekanden som man bedömer kräver åtgärder från 

kommunens sida. 

 

Förvaltningen redovisar i ett förslag till yttrande till revisorerna bl.a. de åt-

gärder som kommer att vidtas. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Yttrande över granskningsrapport om ärendehanteringsprocessen inom 

kommunstyrelsen, KLK 2011-07-26 

Granskning av ärendehanteringsprocessen inom kommunstyrelsen – 

granskningsrapport, KPMG AB 2011-05-22 

 
Yrkanden 

 

Lars Bryntesson (S) och Annika Andersson Ribbing (S) yrkar att ärendet 

återremitteras till arbetsutskottet och att företrädare för revisorerna inbjuds 

till kommunstyrelsens sammanträde när ärendet ska behandlas. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om yrkandet från Bryntesson och Anders-

son Ribbing bifalles och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

 

KSAU 

Revisorerna 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0257 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 182 

 

Justering av bolagsordning för kommunala bolag – utökning av 
antal lekmannarevisorer mm 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Bolagsordningarna för Värmdö Bostäder AB (VBAB), Värmdö 

Hamnar AB (VHAB) och Gustavsbergs Porslinsmuseum AB 

(GPAB) ändras så att kommunfullmäktige i Värmdö ska utse två 

lekmannarevisorer i respektive bolag. 

2. Till de vakanta lekmannarevisorsuppdragen väljs Lars Åman (S) 

(VBAB och VBAB) samt Hans Östman (S) (GPAB). 

3. Bolagsordningen för Gustavsbergsbadet AB (GBAB) ändras enligt 

följande: 

§ 6 texten: Aktiebelopp – Aktie ska lyda på 1 000 kronor ändras till: 

Antal aktier – Antalet aktier skall vara lägst 20 000 och högst 80 

000 st. 

§ 7 texten: Styrelsen ska bestå av lägst tre och högst fem styrelsele-

damöter med lägst tre och högst fem personliga styrelsesuppleanter 

ändras till: Styrelsen ska bestå av lägst tre och högst fem styrelsele-

damöter med två styrelsesuppleanter. 

§ 10 texten: Kallelse till bolagsstämma ändras till: Kallelse till bo-

lagsstämma/årsstämma. 

§ 11 texten: Ärenden på ordinarie bolagsstämma – På ordinarie 

bolagsstämma skall följande ärenden behandlas … ändras till: Ären-

den på årsstämma – På årsstämman ska följande ärenden behandlas 

… 

 

Ärendebeskrivning 

 

Lekmannarevisorer i kommunens bolag ska utses bland ordinarie revisorer. 

Hittills har en lekmannarevisor och en suppleant utsetts i respektive bolag. 

 

Revisorerna har uttryckt önskemål om att två ordinarie lekmannarevisorer 

(och ingen suppleant) ska utses i respektive bolag. Förvaltningen har före-

slagit att revisorernas önskemål tillgodoses. 

 

Förvaltningen har vidare föreslagit vissa justeringar i kommunfullmäktiges 

tidigare beslut om bolagsordningen för GBAB. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Justering av bolagsordningar för kommunala bolag, KLK 2011-07-26 
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Justering av bolagsordningar för kommunala bolag – komplettering av 

ärende 11 vid KS 2011-09-14, KLK 2011-09-07 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0359 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 183 

 

Avskaffande av beredningsgrupp för revisionsberättelsen mm 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Revisionsberättelsen, förslaget till budget för revisorerna och 

granskning av revisorernas räkenskaper ska fortsättningsvis beredas 

av kommunfullmäktiges presidium. 

2. Kommunens revisionsreglemente, § 8, 11 och 23 ändras till: 

§ 8 Förslag till budget för revisorerna ska beredas av kommunfull-

mäktiges presidium. 

§ 11 Revisorernas räkenskaper och förvaltning granskas av kom-

munfullmäktiges presidium 

§ 23 Reglementet gäller från den 1 januari 2012 till des fullmäktige 

fattar annat beslut. 

3. Någon ny fullmäktigeberedning för revisionsberättelsen m.m. ska 

inte väljas när beredningens uppdrag upphör den 31 december 2011. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Frågan om att avskaffa kommunfullmäktiges beredningsgrupp för beredning 

av revisionsberättelsen m.m. har aktualiserats i samband med valet av be-

redningsgrupp för mandatperioden. 

 

Förvaltningen har föreslagit att gruppen avskaffas genom att revisionsreg-

lementet ändras och beredningsgruppens arbetsuppgifter överförs till kom-

munfullmäktiges presidium. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Avskaffande av beredningsgruppen för revisionsberättelsen mm, KLK 

2011-07-26 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0221 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 184 

 

Rapport till länsstyrelsen om projekt för förebyggande arbete 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsen godkänner rapporten och den ekonomiska redovis-

ningen till Länsstyrelsen i Stockholms län om det förebyggande tobaks-

projektet som genomförts under perioden den 1 augusti 2010 – den 1 

augusti 2011 med stöd av medel från länsstyrelsen. 
 

Ärendebeskrivning 

 

I maj 2010 beviljade Länsstyrelsen i Stockholms län Värmdö kommun me-

del för ett tobaksprojekt i samverkan med A Non Smoking Generation. 

Projektet är nu avslutat och insatserna kommer att fortsätta som en del av 

det ordinarie ANDT-förebyggande arbetet (alkohol, narkotika, doping, to-

bak). 

 

Projektet ska avrapporteras till länsstyrelsen genom beslut i kommunstyrel-

sen. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Rapport till Länsstyrelsen i Stockholms län om projekt för förebyggande 

drogarbete, KLK 2011-06-16 

 
Sändlista 

 

Länsstyrelsen 

L Coudek 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0256 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 185 

 

Policy för bidrag till studieförbund verksamma i Värmdö 
kommun 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Policyn för bidrag till studieförbund verksamma i Värmdö kommun 

godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunens riktlinjer för bidrag till studieförbund antogs 1997. Sedan 2008 

har inga kommunala bidrag utbetalats av besparingsskäl. 

 

I 2011 års budget fick kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att återinföra ett 

kommunalt bidrag till folkbildningen och att återkomma med ett regelverk 

för bidrag. 

 

Nämnden har lagt fram ett förslag till riktlinjer som utgår från de fördel-

ningsprinciper som gäller för det statliga stödet till studieförbund och byg-

ger på de gamla riktlinjerna med vissa förändringar. 

 

Förvaltningen föreslår att regelverket ska benämnas policy. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Policy för bidrag till studieförbund verksamma i Värmdö kommun, KLK 

2011-05-17 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 2011-04-13, § 41 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11SPN/0236 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 186 

 

Yttrande över samverkansplaner för värdefulla kust- och 
havsområden 

 
Kommunstyrelsens beslut 

 

Förslag till yttrande godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunen har erbjudits yttra sig över rubricerade rapport från Naturvårds-

verket. Rapporten innehåller en dokumentation av ett antal projekt varav 

Värmdö kommun deltagit i ett: Samverkansplan för Stora Nassa – Stora 

Högarna. Rapporten innehåller även slutsatser och rekommendationer för 

vidare arbete. 

 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande där kommunen framför 

sitt stöd för Naturvårdsverkets slutsatser och rekommendationer. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Yttrande över – Samverkansplaner för värdefulla kust- och havsområden – 

Projektrapport och rekommendationer för vidare arbete, SBK 2011-08-02 

 
Sändlista 

 

Naturvårdsverket 

SBK 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0331 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 187 

 

Införande av e-förslag  

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Förslaget till riktlinjer för hantering av e-förslag i Värmdö kommun an-

tas. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunfullmäktige har uppdragit till kommunstyrelsen att utarbeta förslag 

till e-förslag (e-petitioner) som en del i kvalitets- och demokratiutvecklings-

arbetet i kommunen.  

 

Ett förslag till införande av e-förslag har tagits fram i samråd med kommun-

styrelsens styrgrupp för medborgardialogprojekt.  

 
Handlingar i ärendet 

 

Införande av e-förslag (e-petitioner) samt samordnat system för synpunkter, 

KLK 2011-08-10 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0332 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 188 

 

Införande av samordnat system för synpunktshantering 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget till riktlinjer för synpunktshantering antas. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har tagit fram ett förslag till ett system för samordnad syn-

punktshantering. Systemet ska bli ett verktyg för kommunens tjänstemän för 

att utveckla verksamheten och förbättra servicen. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Införande av e-förslag (e-petitioner) samt samordnat system för synpunkter, 

KLK 2011-08-10 

 
Sändlista 

 

Kommunikationsenheten 

Författningshandbok 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0361 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 189 

 

Sammanträdestider 2012 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Kommunstyrelsen ska 2012 sammanträda följande onsdagar kl. 

13.30: 

 

11 januari, 8 februari, 14 mars, 4 april, 9 maj, 30 maj 

 

2. Förslag till sammanträdestider för hösten 2012 återremitteras. 
 

Kommunstyrelsens förslag 
 

3. Kommunfullmäktige ska 2012 sammanträda följande onsdagar kl. 

18.00 

 

25 januari, 22 februari, 28 mars, 25 april (årsredovisning), 23 maj, 

13 juni 
 

Ärendebeskrivning 

 

Förvaltningen har lagt fram ett förslag till sammanträdestider för 2012. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Sammanträdestider 2012, KLK 2011-07-28 

 
Yrkanden 
 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar att kommunstyrelsen beslutar enligt 

förslaget vad avser våren 2012 samt att sammanträdestiderna för hösten 

2012 återremitteras. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om Andersson Ribbings yrkande bifalles 

och finner att det bifalles. 
 
Sändlista 

 

KF 

Kansli- och utvecklingsavdelningen 

 

____________ 
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Dnr Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 190 

 

Delgivningar 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Förvaltningen får i uppdrag att bereda skrivelsen om stöd till Afrikas 

Horn 

2. Delgivningarna noteras. 

 

 

Delgivningar 

 

 Underrättelse om utställelse av arbetsplan för E4 Förbifart Stock-

holm – Trafikverket 

 Information om ekonomin i Gustavsbergsprojektet – KSGU 

 Se förskolans hela uppdrag – Kommunal och Lärarförbundet 

 Årsredovisning 2010 – Käppalaförbundet 

 Rapport om skuldsanering – Socialnämnden 

 Rapport: Bostad först – Socialnämnden 

 Skrivelse om stöd Afrikas Horn – H Lindqvist (C) 

 Redovisning av hur verksamheten fungerar – SOS Alarm 

 Ang. höjda markarrenden för fast boende på Sandhamn – Sand-

hamns Ek Företagarförening 

 

Delegationsbeslut 

 

 Beslut om att inte lämna ut allmän handling – kommunjuristen 

 Förändring av organisation inom kansli- och utvecklingsavdelningen 

– kommundirektören 

 Tjänstemannaorganisationen inom kundvals- och finansieringsavdel-

ningen – kommundirektören 

 Anställningsbeslut april – maj 2011 – vidaredelegation från 

kommundirektören 

 Delegering av arbetsmiljöuppgifter – vidaredelegation från 

kommundirektören 

 
Sändlista 

 

Kansli- och utvecklingsavdelningen 

 

____________ 

 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 33 av 46 

Kommunstyrelsen 2011-09-14 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

Dnr 11KS/0294 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 191 

 

Svar på motion om avgifter för tomträtter i skärgården 

 
Kommunstyrelsens beslut 

 

Ärendet ska beredas av förvaltningen och redovisas vid nästa 

sammanträde. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Lars Bryntesson (S) aktualiserar ärendet om svar på motion om avgifter för 

tomträtter i skärgården. 

 

Ordföranden redovisar att ärendet ska beredas av förvaltningen och kan be-

handlas vid kommande sammanträde. 

 
Sändlista 

 

KS 

 

____________ 
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Dnr Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 192 

 

Redovisning av nya chefslöner mm 

 
Kommunstyrelsens beslut 

 

Ärendet ska beredas av förvaltningen och redovisas vid nästa 

sammanträde. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Lars Bryntesson (S) aktualiserar frågan om en redovisning i kommunstyrel-

sen av nya chefslöner, m.m. 

 

Ordföranden redovisar att ärendet ska beredas av förvaltningen och kan be-

handlas vid kommande sammanträde. 

 
Sändlista 

 

KS 

 

____________ 
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Dnr 11KS/0104 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 193 

 

Ombyggnad av Kvarnbergsskolan 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att bygga om Kvarnbergsskolan enligt 

alternativ 1 (om- och tillbyggnad för att möta det ökade elevunderlaget) 

med ambitionen om färdigställande till höstterminsstarten 2013. 
 

Ärendebeskrivning 

 

I 2011 års budget fick kommunstyrelsen i uppdrag att återkomma med olika 

alternativ för Kvarnbergsskolans framtida dimensionering och eventuella 

investeringsbehov. 

 

Förvaltningen har redovisat fyra alternativ för att möta det ökande elevun-

derlaget och renovera skolan. Förvaltningen förordar alternativ 1, en om- 

och tillbyggnad av skolan för att möta det ökande elevunderlaget i Gustavs-

berg till en kostnad av 74 mnkr i dagens penningläge. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Ombyggnad av Kvarnbergsskolan, KLK 2011-08-10 

Kommunstyrelsens fastighetsutskotts beslut 2011-05-17, § 10 

 
Yrkanden 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar på att förslaget till beslut kompletteras 

med att om- och tillbyggnadsprojektet planeras och genomförs så att loka-

lerna är färdigställda inför höstterminen 2013. 

 

Anders Bergman (FP) yrkar bifall till förslaget med kompletteringen att 

ambitionen ska vara ett färdigställande till höstterminsstarten 2013. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Berg-

mans yrkande eller enligt Andersson Ribbings yrkande och finner att kom-

munstyrelsen beslutar enligt Bergmans yrkande. 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 36 av 46 

Kommunstyrelsen 2011-09-14 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

 

Dnr 11KS/0258 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 194 

 

Överenskommelse om mottagning av flyktingar och andra 
skyddsbehövande 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Kommunen tecknar en ny överenskommelse med Länsstyrelsen i Stock-

holms län enligt socialnämndens förslag. Detta i avvaktan på att en regi-

onal överenskommelse om mottagande av flyktingar och andra skydds-

behövande kan tecknas. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Värmdö kommun har sedan 2004 haft en löpande överenskommelse med 

Migrationsverket om mottagande av flyktingar och andra skyddsbehövande. 

2007 tecknades en tillfällig överenskommelse med Migrationsverket som 

har gällt till den 31 december 2010. 

 

Från den 1 januari 2011 gäller återigen den löpande överenskommelsen från 

2004. Med den nya etableringslagen är det länsstyrelsen och inte Migra-

tionsverket som kommunen ska teckna överenskommelse med. Länsstyrel-

sen arbetar med att ta fram ett regionalt avtal. 

 

I avvaktan på att ett regionalt avtal ska bli klart har länsstyrelsen föreslagit 

att kommunen tecknar ett avtal som ska gälla tillfälligt.  

 

Socialnämnden tillstyrker att kommunen tecknar det tillfälliga avtalet.  

 
Handlingar i ärendet 

 

Överenskommelse om mottagning av flyktingar och andra skyddsbehö-

vande, KLK 2011-05-19 

Socialnämndens beslut 2011-05-03, § 45 

 
Yrkanden 

 

Lars Bryntesson (S) yrkar bifall till förslaget med tillägget: 

 

1. Socialnämnden får i uppdrag att uppärksamma kommunstyrelsen på 

om det uppstår problem av något slag att uppfylla överenskommel-

sen, t.ex. vad gäller brist på bostäder. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att, genom fastighetsutskottet, be-

vaka frågan om ev. behov av att köpa bostadsrätter för att uppfylla 

överenskommelsen. 
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Anders Bergman (FP) yrkar bifall till förslaget och avslag på Bryntessons 

tilläggsyrkande. 

 
Propositioner 
 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons tilläggsyrkande avslås eller 

bifalles och finner att de avslås.  

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkanden röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar nej.” 

 

Följande röstar ja:  

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Per Olof 

Fransson (KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP, Lars-Erik 

Alversjö (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Nils-Erik Särnbrink (S), Andrine Winther (S), Charlie 

Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

Bryntessons yrkanden. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt social-

nämndens förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Det är helt nödvändigt att åter sätta fart på byggandet av hyresbostäder i 

Värmdö. Trots att man påstår sig vara medveten om detta så förmår majori-

teten inte åstadkomma något på denna punkt. Denna passivitet riskerar all-

varligt att drabba kommunens förmåga att ta emot flyktingar och andra 

människor med skyddsbehov. Dessutom får det en annan allvarlig konse-

kvens genom att det allvarligt ökar risken att olika grupper med svag ställ-

ning på arbets- och bostadsmarknaden ställs mot varandra. Det får inte ske! 

Mot denna bakgrund reserverar vi oss till förmån för våra egna yrkanden.” 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 09KS/0786 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 195 

 

Upphävande av strandskyddspolicy 

 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Strandskyddspolicyn upphävs. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunfullmäktige antogs strandskyddspolicyn 2005. Policyn har blivit 

inaktuell i samband med att miljöbalken förändrats. Handläggningen av 

strandskyddsärenden styrs nu av den nya lagstiftningen och den handbok 

som tagits fram av Naturvårdsverket och Boverket som en vägledning för 

kommunernas arbete. 

 

Förvaltningen föreslår att strandskyddspolicyn upphävs. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Upphävande av strandskyddspolicy, KLK 2011-08-12 

 
Yrkanden 

 

Annika Andersson Ribbing (S) och Lars Bryntesson (S) yrkar att förvalt-

ningen ska få i uppdrag att omarbeta kommunens strandskyddspolicy. 

 

Peter Frej (M) och Anders Bergman (FP) yrkar bifall till förslaget att upp-

häva strandskyddspolicyn och avslag på Andersson Ribbings och Bryntes-

sons yrkande. 

  
Propositioner 
 

Ordföranden ställer proposition om Andersson Ribbings och Bryntessons 

yrkande avslås eller bifalles eller avslås och finner att yrkandet avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Andersson Ribbings och Bryntessons yrkanden röstar ja, 

den som biträder yrkandet röstar nej.” 

 

Följande röstar ja:  

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Per Olof 

Fransson (KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP, Lars-Erik 

Alversjö (M). 
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Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Nils-Erik Särnbrink (S), Andrine Winther (S), Charlie 

Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om Frejs och Bergmans yrkande bifalles 

och finner att det bifalles. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-greppen lämnar följande reservation: 

 

”Den strandskyddspolicy som utarbetades och antog 2005 hade ett djupare 

syfte än att bara vara ett stöd för tjänstemännens handläggning av ansök-

ningar om bygglov och strandskyddsdispenser. Det trodde vi var uppenbart 

för alla, och blev därför förvånade över att hela policyn skulle kunna upphä-

vas enbart med hänvisning till att Naturvårdsverket och Boverket nu tagit 

fram en handbok som vägledning för bygglovhandläggarna. 

Det är förvånande är de två partier som tidigare har upplevts stå längst ifrån 

varandra i dessa frågor – Miljöpartiet och Moderaterna – nu tycks ha gjort 

gemensam sak och kommit överens om att avskaffa kommunens strand-

skyddspolicy. Vilken scenförändring…! 

Kommunerna har från den 1 juli 2009 fått utökade befogenheter att besluta 

om dispens från strandskyddet. Detta minskar inte behovet av en kommunal 

policy, snarare tvärtom. Eftersom den gällande policyn till stor del blivit 

inaktuell bör den naturligtvis omarbetas, istället för att bara upphävas. Mot 

denna bakgrund reserverar sig S-gruppen till förmån för vårt eget yrkande.” 

 

MP-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

“Miljöpartiet i Värmdö anser att Naturvårdsverkets publikation Strandskydd 

– en vägledning för planering och prövning med riktlinjer för hur den nya 

strandskyddslagen ska tillämpas räcker som vägledning inför beslut kring 

strandskyddsärenden. I dagsläget behövs ingen ny strandskyddspolicy 

eftersom lagen nästan inte innehåller något tolkningsutrymme. 

 

Det är i första hand intressant att två år efter den nya lagens införande se vad 

den har inneburit för en långsiktigt hållbar utveckling av Värmdös skärgård 

och för möjligheterna till utvecklingen av en livskraftig skärgård.  

 

Därför ser vi det som viktigare att sammanställa de ärenden där BMH-

nämnden, sedan den nya lagen tillkom, har uppfattat att det har funnits olika 

tolkningsmöjligheter och där BMH-nämnden har valt att besluta i en 

riktning som har gynnat skärgårdens utveckling och se vad eventuell 

överprövande myndighet har sagt om besluten. Resultatet av denna 

granskning kan sammanställas till en “vitbok”/prejudikatslista att använda 
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som ett komplement till Naturvårdsverkets riktlinjer. När detta arbete är 

klart kan en diskussion om en eventuell ny strandskyddspolicy 

aktualiseras.” 

 

 
Sändlista 

 

KF 

 

____________ 
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Dnr 10STN/0339 Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 196 

 

Yttrande över vägutredning för väg 222 - Skurubron 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget till yttrande godkänns. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Trafikverket har upprättat förslag till vägutredning för väg 222 Skurubron. 

Vägutredningen med tillhörande miljökonsekvensutredning omfattar 

sträckan trafikplats Skuru och trafikplats Björknäs inklusive Skurusundet. 

 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande över vägutredningen. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Yttrande över vägutredning för väg 222 Skurubron, KLK 2011-09-09 

 
Yrkanden 

 

Lars Bryntesson yrkar att ärendet kompletteras med att Värmdö kommun 

säger nej till avgifter på Skurubron utifrån kommunfullmäktiges eniga be-

slut den 23 juni 2009 om att 

 

1. Värmdö kommun anser att det krävs omedelbara åtgärder för att öka 

kapaciteten över nuvarande Skurubro genom trimningsåtgärder på 

vägen in mot Stockholm. 

2. Värmdö kommun anser att det är nödvändigt för regionen att en ny 

Skurubro byggs så snart den nuvarande brons kapacitet inte längre 

räcker till. 

3. Skurubron är en statlig angelägenhet. Värmdö kommun säger nej till 

medfinansiering. 

 

Anders Bergman (FP) yrkar avslag på Bryntessons yrkande och bifall till 

förvaltningens förslag. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avslås eller bifalles 

och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar nej.” 
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Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Per Olof 

Fransson (KD), Lars-Erik Alversjö (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Nils-Erik Särnbrink (S), Andrine Winther (S), Charlie 

Hansson (S). 

 

Följande avstår från att rösta: 

 

Mac Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med fem ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. Två ledamöter avstår från att rösta. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt för-

valtningens förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Bara två dagar för Kommunstyrelsens sammanträde fick vi, genom ett 

mail-utskick, kännedom om att denna fråga skulle snabb-behandlas på 

Kommunstyrelsen. Underlaget var ytterst knapphändigt, och Kommunsty-

relsen föreslogs ställa sig bakom ett yttrande utan att i praktiken ha haft 

möjlighet att sätta sig in i de underlag som kommunen ska yttra sig över. I 

andra sammanhang skulle detta beskrivas som en ren överrumpling. 

Vid mötet hävdade majoritetens företrädare att frågan om finansiering i 

detta läge över huvud taget inte är aktuell, och att kommunen därför inte 

skulle yttra sig om ev. framtida avgifter över Skurubron, oklart varför. 

Under våren 2011 blev det i Stockholmsregionen alltmer oklart vilken upp-

fattning Värmdö kommun egentligen har i frågan om avgifter på väg 222 

över Skurusundet. En motion om Nej till avgifter som behandlades på 

KSL:s (Kommunförbundet Stockholms läns) förbundsmöte i april 2011 av-

slogs av en majoritet där bl.a. Värmdös Kommunstyrelseordförande ingick. 

Hur kan det komma sig att ett ärende av denna dignitet dyker upp med så 

kort varsel och utan tillräckligt underlag? Har inte kommunledningen någon 

som helst aktiv bevakning av frågan? Inget av detta låter särskilt sannolikt. 

Passiviteten i denna fråga, där också moderaterna tidigare lovat göra allt 

som står i vår makt för att motverka avgifter, är talande. Nu tycks kom-

munledningen ha återgått till sin tidigare attityd i frågan, tillbaka till när 

man hävdade att det är omöjligt att stoppa avgifter över Skurubron, eller 

t.o.m. att man egentligen är positiva till dem. 

Trots att vi lade ett yrkande som helt byggde på ett enhälligt fattat beslut i 

Kommunfullmäktige i juni 2010 så valde majoriteten att avslå detta. Det 
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förefaller alltmer som att den moderata kommunledningens åsikt i frågan 

fortfarande varierar beroende på vem de pratar med, väljarna i Värmdö eller 

deras moderata kollegor i Nacka och i regeringen. 

Mot denna bakgrund reserverar sig den Socialdemokratiska gruppen till 

förmån för eget yrkande om ett tydligt Nej till avgifter på Skurubron.” 

 

Anders Bergman (FP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Ärendet avser kommunens synpunkter på vägutredning för väg 22 Skuru-

bron där ett antal alternativ redovisats av Trafikverket. Att i det samman-

hanget göra ett tillägg om vägavgifter över en eventuell ny bro som (s) före-

slår är fel tillfälle. Avgiftsfrågan är redan avklarad och Trafikverket vet re-

dan om kommunens och de olika partiernas ställningstagande i frågan, dvs 

att en övervägande majoritet av partierna arbetar för en avgiftsfri ny Skuru-

bro.” 

 

Per Olof Fransson (KD) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Då ärendet handlar om den tekniska och geografiska utformningen av 

framtida Skurubro och ramper, så anser vi att socialdemokraternas yrkande 

om att kommentera finansieringsfrågan, inte skall vara med i beslutet om 

vår kommuns syn på utformningen. 

 

Vi har tidigare meddelat att vår inställning är, att det är vägverkets uppgift 

är att finansiera vägar och broar.” 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Först och främst konstaterar jag att Miljöpartiet avstod från att försöka på-

verka beslutet, istället valde deras representanter att lägga ner sina röster. 

Eftersom Miljöpartiet under flera år, precis som Vänsterpartiet, hävdat att en 

ny Skurubro inte löser problemet med utsläppen av skadliga växthusgaser är 

det förvånande att Miljöpartiet nu väljer att avstå från att påverka beslutet. 

När det gäller köbildningen under rusningstrafikens maxtimme kan denna 

naturligtvis kortas om det går fortare att passera över bron. Men problemet 

kvarstår eftersom man då endast kommer fortare fram till nästa köbildning. 

Alla måste inse att ersätta den nuvarande fyrfiliga Skurubron med ytterligare 

sex filer totalt 10 körfält och alltfler bilar endast förvärrar problemen med 

ökad köbildning och utsläpp av växthusgaser.    

Vänsterpartiet anser att innan en ny bro byggs måste alla andra möjligheter 

först prövas. Det handlar om trimningsåtgärder som förbättrade påfartsram-

per och bättre framkomlighet för kollektivtrafiken. Kollektivtrafiken måste 

bli det snabbaste och mest rationella sättet att resa. 

För att minska bilberoendet måste samhällsplaneringen understödja detta. 

Koncentrerad bostadsbebyggelse i bra kollektivtrafiklägen, minskad arbets-

pendling genom en större andel arbetsplatser i kommunen och samman-
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hängande cykelvägnät är några exempel på vad som kan göras för att 

minska bilberoendet. 

Sittplatsgaranti i bussarna, fler infartsparkeringar i attraktiva lägen och tä-

tare trafik är exempel på hur Värmdös kollektivtrafik på kort sikt kan göras 

attraktivare. På längre sikt är tunnelbana eller annan spårtrafik till Nacka 

och Värmdö lösningen.   

Vänsterpartiet var ett av de partier som trots hårt motstånd, från framförallt 

moderaterna, genomförde försöket med trängselavgifterna och påföljande 

folkomröstning i Stockholm. 

Syftet med trängselavgifterna är att begränsa och sprida ut privatbilismen 

samt minska på miljöskadliga utsläpp samt finansiera utbyggnaden av kol-

lektivtrafiken. 

De nu aktuella bilavgifterna/medfinansieringen för att bekostas en ny Sku-

rubro har omvänt syfte, nämligen att öka bilismen och därmed utsläppen av 

växthusgaser. I stället för att vidta åtgärder för att uppnå de uppställda kli-

matmålen förvärrar nya stora motortrafikanläggningar den nuvarande situa-

tionen. Det blir ohållbart. 

När det gäller "medfinansiering" för att betala statliga angelägenheter i en 

annan kommun (Nacka) anser vi oacceptabelt. Värmdö kommun har redan 

nu en stor skuldbörda och angelägna behov som till följd av bristande eko-

nomiska resurser tvingas stå tillbaka. 

Införandet av vägavgifter/egenavgifter för att finansiera nya trafikleder me-

nar vi är krångligt och orationellt. Ett bättre alternativ är istället att höja 

drivmedelsskatterna. 

Till sist måste det sägas att Förbifart Stockholm slukar under lång tid fram-

över alla tillgängliga ekonomiska resurser från utbyggnad av kollektivtrafik, 

nya andra vägar och vägunderhåll. ”Förbifarten är en gökunge som tränger 

undan andra investeringar, såväl nyttiga som onyttiga. Därför tvingas Tra-

fikverket föreslå olika former av medfinansiering.” 

 

 

 
Sändlista 

 

Trafikverket 

Samhällsbyggnadskontoret 

 

____________ 
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Dnr Kommunstyrelsen 2011-09-14  § 197 

 

Överklagat beslut i finansieringsnämnden för äldreomsorg 
avseende ickevalsalternativ inom hemtjänsten 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsen lämnar ärendet utan åtgärd. 
 

Ärendebeskrivning 

 

Finansieringsnämnden för äldreomsorg beslut i rubricerade ärende har över-

klagats. Nämnden har behandlat ärendet och yttrat sig till Förvaltningsrät-

ten. 

 
Yrkanden 

 

Lars Bryntesson (S) yrkar att kommunstyrelsen ska yttra sig till förvalt-

ningsrätten i ärendet och anta följande yttrande: 

 

”Finansieringsnämnden för äldreomsorg har, i det beslut som överklagats, 

överträtt sina befogenheter. Enligt det reglemente som kommunfullmäktige 

fastställt har nämnden ansvar för kundvalssystemet, men inte mandat att 

själv avgöra frågor av principiell betydelse i anslutning därtill. 

 

Det kan knappast råda något tvivel om att det överklagade beslutet, som 

enligt den underliggande tjänsteskrivelsen till beslutet innebar att ett nytt 

system för ickevalsalternativ inrättas, har principiell betydelse. Att denna 

systemförändring lagts in i ett beslut om förfrågningsunderlag ändrar inte 

det faktum att frågan är av principiell betydelse och därmed strider mot 

nämndens befogenheter. 

 

Vår uppfattning är därmed att nämndens beslut, i enlighet med överklagan-

det, bör undanröjas och att ett eventuellt framtida beslut i frågan bör under-

ställas kommunfullmäktige.” 

 

Lars Erik Alversjö (M) yrkar att kommunstyrelsen ska avslå Bryntessons 

yrkande. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande om att kommun-

styrelsen ska yttra sig i ärendet avslås eller bifalles och finner att yrkandet 

avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 
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”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Per Olof 

Fransson (KD), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik 

Alversjö (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Nils-Erik Särnbrink (S), Andrine Winther (S), Charlie 

Hansson (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Förvaltningsrätten har i ett föreläggande den 14 juli samt en underrättelse 

den 11 augusti begärt ett yttrande från Värmdö kommun om huruvida Fi-

nansieringsnämnden för äldreomsorgs hade befogenhet att den 15 juni 2011 

fatta beslut om att införa ett nytt system för det s.k. ickevals-alternativet 

inom hemtjänsten. 

Genom våra frågor inför dagens sammanträde har det kommit till Kommun-

styrelsens kännedom att det är den ifrågasatta nämnden som ensam yttrat sig 

i formfrågan, för kommunens räkning. Det förefaller mycket märkligt att det 

är den ifrågasatta nämnden, och enbart denna, som yttrat sig i formfrågan. 

Rimligtvis borde Kommunstyrelsen, med sitt särskilt utpekade ansvar enligt 

Kommunallagen (6 kap 1 §) att ”ha uppsikt över övriga nämnders och ev. 

gemensamma nämnders verksamhet”, yttra sig i ärendet. 

Finansieringsnämnden för äldreomsorg har i sitt yttrande hävdat att den 

hade befogenheten - föga förvånande, eftersom man ju själva fattade beslu-

tet knappt tre månader tidigare. Men hur kan Kommunstyrelsens majoritet 

acceptera denna jävsliknande situation? Vi hävdar bestämt att Kommunsty-

relsen bör yttra sig i formfrågan. Mot denna bakgrund reserverar sig den 

socialdemokratiska gruppen till förmån för eget yrkande.” 

 
Sändlista 

 

FNÄ 

 

____________ 

 


